
Nova večnamenska ladja Triglav bo
velika pridobitev tudi za Fakulteto za
pomorstvo in promet v Portorožu, saj
bodo na njej študentje lahko opravljali
obvezno študijsko prakso na prvi in
drugi stopnji. Kot je pojasnila dekanka
fakultete in krstna botra ladje Triglav
izredna profesorica dr. ElenTwrdy,
obstaja še več drugih možnosti za
krepitev sodelovanja s SV, kot sta
skupna nadgradnja že obstoječega
simulatorja fakultete za potrebe SV in
vključevanje več pripadnikov Slovenske
vojske v podiplomsKe študijske
programe ter pozneje v pedagoški
proces ter izvedbo nekakšnega
vojaškega modula na fakulteti glede na
načrtovane kadrovske potrebe v SV.

Besedilo: Marko Pišlar
Fotografija: Bruno Toič

Kako poteka sodelovanje s Slovensko vojsko?
Fakulteta že dolgo dobro sodeluje s SV. Pri nas
je diplomiralo več njenih pripadnikov, nekaj pa

jih je tudi magistriralo. Posebno dobro sodelo-
vanje smo v zadnjem času razvili s 430. MOD.
Na fakulteti imamo simulatorje, ki so eni izmed
najsodobnejših v Evropi. Z njimi zagotavljamo
strokovno pomoč pri usposabljanju posadk plovi
SV, saj zanje organiziramo tečaje usposabljanja
za vožnjo in manevriranje s plovili. Prav tako
pripravljamo tečaje za pridobivanje in ohranjanje
vseh licenc pomorščakov. Po drugi strani morna-
riški divizion zagotavlja naši fakulteti možnost
za opravljanje obvezne študijske prakse našim
študentom navtike in ladijskega strojništva s
plovbo na plovilih SV, sodelovanje pa je inten-
zivno tudi na športnem področju, s čimer sta
prav tako zadovoljni obe strani. Naši študentje
so člani jadralne posadke 430. MOD, ki sodeluje
na vsakoletni prvomajski regati v Livornu, kjer
dosega odlične rezultate. Tu so še vsakoletna
tekmovanja v kuterjih in nepozaben jadralni dvo-
boj. Ocenjujem, da imajo pripadniki 430. MOD
zelo pozitiven odnos do stroke in fakultete, saj
se nenehno zanimajo za dodatna izobraževanja.
Tudi fakulteta je odprta za izmenjavo znanja in
izkušenj s SV, zato smo v pedagoško delo vklju-
čili nekatere pripadnike. Tako smo omogočili, da
Slovenska vojska s svojim posebnim strokovnim
znanjem prispeva k dopolnitvi naših študijskih
programov, prav tako pa smo približali vojaško
stroko civilnemu okolju, kar lahko pri katerem
izmed naših študentov spodbudi željo po zapo-
slitvi v SV.

Julija ste bili v Rusiji krstna botra novi ladji
Triglav in tudi pred leti ste že krstili tovorno
ladjo Nova Gorica. Kako razumete odločitev,
da vam je SV zaupala to pomembno in ugledno
nalogo?
Verjetno je bila odločitev, da krstim novo ladjo
Triglav, posledica dobrega in vsestranskega sode-
lovanja s SV Glede odločitve, da so me pomor-
ščaki SV predlagali za krstno botro, sem bila zelo
počaščena in ponosna, za kar bi se jim rada še
enkrat zahvalila.

Kako se bo nova ladja Triglav uporabljala tudi v
izobraževalne namene?
S SV se dogovarjamo, da se bodo na ladji izobra-
ževali naši študentje pomorstva na prvi in drugi
stopnji. Pri študiju uporabljamo sodobne simu-
latorje, vendar ti nikakor ne morejo nadomestiti
izkušenj, ki jih pridobijo študentje med pravo
plovbo po morju. Ladjo bomo uporabljali pri
vajah obalne, oceanske in elektronske naviga-
cije, to je določanje položaja ladje z različnimi
navigacijskimi napravami. Prav tako nam bo v

veliko pomoč pri vajah vodenja ladje na po-
dročju ločene plovbe, vodenja in približevanja
sidriščem ter pri postopkih sidranja, približe-
vanja pristaniščem, vplutja vanj in izplutja iz
njega ter vkrcanja in izkrcanja pomorskega
pilota. Koristna bo tudi za urjenje ob odpovedi
krmarske naprave ali pogona, ukrepanju ob
požaru, za urjenje medsebojne komunikacije v
izrednih razmerah, za iskanje in reševanje oseb
na morju skladno z mednarodno konvencijo, za
zapuščanje ladje in iskanje človeka v morju ter
za urjenje v skupinskem delu na poveljniškem
mostu in v upravljanju posadke.

Kje vidite možnosti za boljše sodelovanje s SV?
V zadnjih letih smo naše sodelovanje s SV
poglobili, tako da je na visoki ravni, za kar se
moram posebej zahvaliti poveljniku 430. MOD
kapitanu fregate mag. Andreju Androjni, pri
čemer pa še vedno obstajajo možnosti za okre-
pitev sodelovanja. Prva izmed njih je skupna
nadgradnja že obstoječega simulatorja za po-
trebe SV in drugih državnih ustanov. Kot drugo
je vključevanje večjega števila pripadnikov
SV v podiplomski študij in mogoče poznejša
vključitev tudi v pedagoški proces. Na fakulteti
bi lahko izvajali tudi nekakšen vojaški modul,
seveda ob pomoči SV, po katerem bi najsposob-
nejši kader habilitirali za predavatelje, kar pa je
odvisno od načrtovanih kadrovskih potreb SV
Tretja možnost je uporaba nove ladje SV Triglav
za potrebe študija, saj bodo naši študentje na
njej pridobljeno teoretično znanje v praksi tudi
dopolnili.

Kakšno je zanimanje študentov za delo v SV?
Izkušnje z obvezno študijsko prakso, ki jo neka-
teri študentje opravljajo v mornariški enoti SV,
kažejo, da so z njo zelo zadovoljni, ob tem pa
izražajo željo tudi po poznejši vojaški zaposlitvi.
Študente na splošno zanimajo predmeti, ki jih
predavajo predstavniki mornariškega diviziona.
Kot sem že omenila, se naši študentje za delo v
SV zanimajo. Glede na potrebe bi bilo mogoče
dobro razmisliti tudi o razpisu za štipendije.
Tako bi najbrž dosegli obojestransko zadovolj-
stvo, saj bi imeli študentje zagotovljeno zaposli-
tev po končanem študiju, mornariška enota SV
pa strokovno usposobljen kader.

21. novembra bo ladja Triglav priplula v Koper.
Kako jo boste pričakali?
Komaj čakam, da ladja pripluje v Koper. Kot
krstna botra sem ji dolžna majhno darilo, kar
tako, za spomin.
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